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Protokół nr 48/2022 Komisji Gospodarczej 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Pomiechówek w dniu 29 
listopada 2022 r. w sali konferencyjnej CIS. 

Przewodniczący Jan Orzazgowski otworzył posiedzenie i przywitał zebranych. 

Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Artur Bonas TAK 

2 Teresa Cieślińska TAK 

3 Jan Drzazgowski TAK 

4 Andrzej Górecki TAK 

S Grażyna Kiliś TAK 

6 Małgorzata Leszczyńska TAK 

7 Małgorzata Lewczuk NIE 

8 Andrzej Malasiewicz TAK 

9 Dorota Młyńska-Marcinowska TAK 

10 Zbigniew Pietrzak TAK 

11 Dariusz Radwański TAK 

12 Marcin Ruciński TAK 

13 Iwona Sagatyńska TAK 

14 Wioletta Śliwińska TAK 

15 Beata Wyszyńska TAK 

lista obecności radnych i innych osób biorących udział w posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

Ustalony porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawozdanie z działalności oświaty w Gminie Pomiechówek za rok szkolny 2021/2022. 

2. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów. 

1 



3. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pomiechówek 

4. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Pomiechówek na 
rok 2022. 

5. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

6. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych. 

7. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Omówienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Pomiechówek 

a Powiatem Nowodworskim. 

9. Omówienie projektu uchwały budżetowej Gminy Pomiechówek na rok 2023. 

10. Omówienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pomiechówek na lata 2023 - 2034. 

11. Sprawy różne. 

Przebieg spotkania 

1. Sprawozdanie z działalności oświaty w Gminie Pomiechówek za rok szkolny 

2021/2022. 

Opis punktu: 

Sprawozdanie przygotowała i radnym przedstawiła Marta Zawadzka inspektor ds. oświaty. W trakcie 

dyskusji radni dopytywali m.in. o wyniki egzaminów ósmoklasisty, o promowanie uczniów, o 

zabezpieczenie etatów nauczycieli w szkołach. 

2. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 
przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów. 

Opis punktu: 

Marta Zawadzka inspektor ds. oświaty poinformowała, że w związku ze zmianą przepisów 

oświatowych zachodzi konieczność podjęcia uchwały ustalającej stawkę za 1 km przebiegu pojazdu 

na podstawie której będzie obliczana kwota zwrotu rodzicom kosztów dowożenia dzieci do szkół. 

Wcześniej stawkę ustalano na podstawie średnie ceny paliwa na terenie Gminy. Teraz do wzoru 

wstawiana będzie stawka za 1 km przebiegu pojazdu, z czego nie może być niższa niż wynikająca z 

ustawy o transporcie drogowym. Uchwała jest skonstruowana tak, że jeśli będzie zmieniało się 
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Rozporządzenie i wysokość tej stawki to nie będzie potrzeby podejmowania kolejnej uchwały tylko 

będzie przyjmowana stawka ustalona w tym rozporządzeniu . Po podjęciu tej uchwały zostaną 

przygotowane aneksy z nową stawką dla wszystkich rodziców, którzy mają umowy z Gminą 

Pomiechówek na zwrot kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół. 

Pytań nie było. 

3. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pomiechówek 

4. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 

Gminy Pomiechówek na rok 2022. 

Opis punktu 3 i 4. 

Skarbnik Gminy Kamila Gronczewska poinformowała, że proponowane zmiany do Uchwały 

Budżetowej na 2022 rok po stronie dochodów dotyczą: 

Zwiększenia planu w pozycjach, gdzie planowane wykonanie dochodów wykracza poza plan oraz 

zabezpieczenie czy też zwiększenie dochodów o nowo pozyskane środki. 

- zwiększenie dochodów na realizację zadania dot. modernizacji oświetlenia wewnętrznego w 

placówkach oświatowych gminy Pomiechówek - dotacja zadania z zakresu ochrony powietrza z 

WFOŚiGW w Warszawie -100 000,00 zł 

- 13 500,00 zł środki pochodzące z programu lIPoznaj Polskę" dofinansowanie dla Szkoły 

Podstawowej w Goławicach na zorganizowanie wycieczek szkolnych. 

Po stronie wydatków proponowane zmiany dotyczą: 

- rozdz.60016 drogi publiczne gminne - 36 000,00 zł, w tym: 

25 000,00 zł przebudowa drogi gminnej w Wymysłach, ulica Czereśniowa, 

11 000,00 zł przebudowa wjazdu do ul.Lipowej 

- rozdz.70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami. Modernizacja i rozbudowa budynku 

użyteczności publicznej na potrzeby Centrum Rozwoju Regionalnego i Obsługi Inwestora wraz z 

zagospodarowaniem terenu - zmniejszenie 200000,00 zł, 

- rozdz.90005 ochrona powietrza, nowe zadanie inwestycyjne - modernizacja oświetlenia 

wewnętrznego w placówkach oświatowych 111 000,00 zł. Dotacja z WFOŚiGW w wys.l00 000,00 zł, 
wkład własny 11 000,00 zł. 

Wydatki bieżące: 

- Rozdz. 70005 - zwiększenie środków na zadania statutowe gminy realizowane przez Urząd Gminy 

Pomiechówek na podstawie zaangażowania wydatków w tym wyceny nieruchomości - 60 000,00 zł, 

- rozdz. 75011- zmiany miedzy klasyfikacją budżetową związane z wykonaniem zadań zleconych. 

- rozdz. 75702 - zwiększenie środków na obsługę długu z związku z kolejnymi podwyżkami stóp 

procentowych BBP co przekłada się na wzrost stawki WIBOR - 480000,00 zł 
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- rozdz. 8010 - zwiększenie wydatków z tytułu zwrotu kosztów wychowania przedszkolnego na rzecz 

innych gmin - 28 000,00 zł 

- rozdz.80113 - dowożenie uczniów do szkół, zwiększenie wydatków z tytułu zaangażowania środków 

na wydatki niezbędne do realizacji w roku bieżącym - 56217,00 zł 

- rozdz.80148 stołówki szkolne, zabezpieczenie środków na wydatki dotyczące przygotowania i 

transportu żywienia w Szkole Podstawowej w Starym Orzechowie - 44 150,00 zł, 

- zabezpieczenie środków na pokrycie wkładu własnego w projekcie realizowanym przez Szkołę 

Podstawową w Goławicach lIPoznaj Polskę" - 13 500,00 zł 

- rozdz.90015 oświetlenie ulic, zmniejszenie środków na podstawie zaangażowania wydatków na 

dzień 31.12.2022 r. - 80000,00 zł 

- rozdz.92109 - zwiększenie dotacji podmiotowej dla Gminnego Ośrodka Kultury w Pomiechówku -

55000,00 z. 

Zmniejszenie rozchodów o kwotę 280 367,00 zł z tytułu spłaty rat kredytu w związku z planowanymi 

zmianami w harmonogramach płatności. Przesunięcie terminu płatności 31.03.2023 r. 

W WPF zmiany mają odniesienie do zmian zaproponowanych w Uchwale Budżetowej dot. strony 

dochodowej i wydatkowej oraz przychodowej i rozchodowej. 

Ponadto w przedsięwzięciach do WPF wprowadzone zostały 2 zadania bieżące, które będą 

realizowane w roku 2023 i 2024 i wymagały zabezpieczenia ze względu na to, że umowy wykraczają 

poza rok budżetowy a dotyczą umowy na odbiór odpadów z posesji z terenu gminy Pomiechówek 

oraz na. utworzenie punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych PSZOK. 

Na podstawie wprowadzenia upoważnienia do przedsięwzięć będzie można zawrzeć umowę z 

wykonawcą tego zadania na okres 18 miesięcy. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała, czy PSZOK nie będzie na tych samych zasadach jak było do tej 

pory. Poruszyła też sprawę przesunięcia terminu spłat kredytu. 

Skarbnik Kamila Gronczewska wyjaśniła: Jeżeli chodzi o PSZOK nic się nie zmieniła. Termin spłaty 

kredytu zostanie wydłużony o 3 miesiące, będz i e to kwota 12 -13 000,00 zł wyższa. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała, jak wygląda sytuacja dot. bezpieczeństwa publicznego na terenie 

Gminy Pomiechówek po wyłączeniu oświetlenia ulicznego w godzinach nocnych. 

S. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości. 

Opis punktu: 

Skarbnik Gminy Kamila Gronczewska poinformowała, że zgodnie z ogłoszonym obwieszczeniem 

dotyczącym maksymalnych stawek w podatkach i opłatach lokalnych zaproponowana została zmiana 

do uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Proponuje się następujące stawki: 
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- od gruntów, związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków - 1,16 zł od 1m2, stawka obowiązująca 1,03 zł/1m2 

wzrost do budżetu - 166 698,22 zł 

- stawka preferencyjna związana z prowadzeniem działalności gospodarczej wykorzystywanej na pola 

golfowe -1,03 zł /1m2 - obowiązująca 0,90 zł/1m2 Wzrost do budżetu 19757,27 zł 

- pozostałe grunty, w tym zajęte na prowadzenie statutowej działalności pożytku publicznego - 0,61 

od m2 - obecnie 0,54 zł od m2 wzrost do budżetu 89 059,00 zł 

- tereny mieszkaniowe - 0,58 zł, obecna stawka 0,54 zł. Wzrost do budżetu 177 140,34 zł. 

- tereny mieszkaniowe znajdujące się w całości lub części w obszarze ograniczonego użytkowania 

Portu Lotniczego Warszawa - Modlin- - 0,45 zł. Wzrost do budżetu 3 225,00 zł 

- budynki mieszkalne - 0,90 zł od 1m2 
, stawka obecna 0,80 zł/m2 Wzrost do budżetu 36388,00 zł 

- budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej - 28,78 zł/m2, obecnie 25,74 zł/m2 

Wzrost do budżetu 194529,00 zł 

- od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego - 9,71 /m2 obecnie - 8,68 zł/m2 Wzrost 87 042,00 zł 

- z wyjątkiem garaży wolnostojących, budynków gospodarczych - 5,50 zł/m2 obecnie 4,00 zł/m2 

Wzrost 97 738,00 zł 

Na podstawie projektowanych zmian w podatku od nieruchomości oraz przyjmując wzrost związany z 

oddaniem budynków do użytkowania oraz analizą wykorzystywania budynków do prowadzenia 

działalności gospodarczej przyjmuje się budżet z tytułu podatku od nieruchomości na rok 2023 w 

kwocie 871 579,00 zł. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. Pytań nie było. 

6. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 

środków transportowych. 

Opis punktu: 

Skarbnik Gminy Kamila Gronczewska poinformowała, że przeprowadzono szeroką analizę stawek 

tego podatku, przyjęto też założenia w oparciu o Rozporządzenie Ministerstwa Finansów w sprawie 

maksymalnych stawek podatków i opłat lokalnych i proponuje si wzrost stawek o 12% w każdej 

pozycji tego podatku. Przyjmując wymiar na połowę października br. i zakładając, że będzie on 

niezmienny w ciągu roku planowany wzrost wymiaru podatku od środków transportowych wyniesie 

ok. 500000,00 zł razem od osób fizycznych i osób prawnych. 

Pytań, uwag, wniosków nie zgłoszono. 

7. Omówienie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 
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Opis punktu: 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Szajna poinformowała, że stawka została 

obliczona w sposób zapewniający faktyczne pokrycie kosztów odbioru odpadów komunalnych i jest 

proponowana w wysokości 29,50 zł miesięcznie za każdą osobę zamieszkującą daną nieruchomość. 

59,00 zł bez segregacji. Stawka zwolnienia z części opłaty za posiadanie kompostownika 1,20 zł, było 

1 zł. Zwolnienie z części opłaty dla rodzin wielodzietnych 5 zł od każdej osoby zamieszkującej daną 

nieruchomość. 

Radni przyjęli przedstawione dane bez uwag. Dyskusji nie podjęto. 

8. Omówienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy 

Gminą Pomiechówek a Powiatem Nowodworskim. 

Opis punktu: 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Wanda Karabin poinformowała, że Powiat 

Nowodworski jest właścicielem gruntu drogowego we wsi Czarnowo, jest to odcinek drogi od 

Czarnowa do wsi Kikoły na długości 0,5 km i powierzchni 1800 m. Gmina nie może tego gruntu nabyć 

w trybie komunalizacji, ponieważ prawo na to nie zezwala. Jedyną formą nabycia jest porozumienie z 

Powiatem co do zamiany gruntu, stanowiącego własność Powiatu na grunt gminny, który leży w ciągu 

dróg powiatowych. Są to działki, które stanowią dojazd do mostu w Goławicach od strony Goławic i 

od strony Śniadówka. Jest to rozsądna koncepcja, bo grunt gminny będący w ciągu dróg powiatowych 

będzie własnością Powiatu, a grunt Powiatu leżący w ciągu dróg gminnych będzie własnością Gminy. 

Grunt, który Gmina zamienia jest o powierzchni trochę większej niż ten, na który zamieniła się z 

Powiatem. W ramach rekompensaty Powiat przygotuje pełną dokumentację do aktu notarialnego 

oraz zapłaci za ten akt. 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

9. Omówienie projektu uchwały budżetowej Gminy Pomiechówek na rok 

2023. 

10. Omówienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pomiechówek na lata 2023 - 2034. 

Na temat projektu budżetu na rok następny na początek głos zabrał Wójt Dariusz Bielecki. Podkreślił, 
że tworzenie budżetu to kilkumiesięczna praca. Zaczyna się analizą już w połowie roku. Sierpień jest 

miesiącem, gdzie analizowane są wyniki roku bieżącego, bo to musi być spójne. Czas na układanie 

budżetu jest bardzo trudny z powodu sytuacji finansowej i związanym z tym kryzysem 

energetycznym, z inflacją, które nie tylko w naszym kraju, ale i na całym świecie stanowią duży 

problem. To wszystko przekłada się na sytuację w samorządach. Dlatego w tych trudnych 

uwarunkowaniach ten budżet powstawał z założeniem, żeby ten dokument nie obciążył społeczności 

Gminy Pomiechówek w takim stopniu, żeby pozwalał na funkcjonowanie mieszkańcom, a Samorząd 

żeby zapewnił i zrealizował zadania własne Gminy. Dlatego każdy paragraf, każdy wydatek został 

szczegółowo przeanalizowany. Rozpoczęto od analizy jednostek organizacyjnych Gminy. Jest to 
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budżet realny na dzień dzisiejszy, ale niepewność jest duża, bo nie wiadomo jak sytuacja będzie 

wyglądać za kilka miesięcy. Każdy ma obawy co do dalszego wzrostu inflacji i coraz wyższych 

wydatków. Mimo to w budżecie zaplanowano wysoki wskaźnik inwestycji - 47000000,00 zł. Będzie 

to kontynuacja rozpoczętych zadań, co jest efektem pozyskanych środków zewnętrznych. Jest to 

bardzo ważne, bo bez tych środków inwestowanie na terenie Gminy byłoby niemożliwe. Gmina 

Pomiechówek została doceniona w rankingach, jest na czołowym miejscu jeżeli chodzi o pozyskanie 

funduszy zewnętrznych na mieszkańca. Na Mazowszu jest to najlepsze miejsce, a 13 miejsce w Polsce 

wśród gmin wiejskich. W ostatniej perspektywie unijnej Gmina pozyskała 83 000000,00 zł, co jest 

najlepszym wynikiem w województwie mazowieckim. Te środki pozwalają stabilnie patrzeć w 

przyszłość, nie byłoby bez tych pieniędzy dobrego budżetu. Ten budżet jest elastyczny, np. podjęto 

decyzję że jedno z zadań inwestycyjnych w zakresie przebudowy i rozbudowy obiektu użyteczności 

publicznej proponuje się zamienić na inwestycje drogowe. ! grudnia jest możliwa zamiana wniosków 

w "Polskim Ładzie". Jest to kwota 5 000000,00 zł. 

Następnie Skarbnik Gminy Kamila Gronczewska szczegółowo omówiła wszystkie proponowane 

pozycje budżetu. Poinformowała, że projekt budżetu na rok 2023 opracowano na podstawie danych i 

prognoz, w szczególności o informację otrzymaną z Ministerstwa Finansów dot. wysokości wpływów 

podatku dochodowego od osób fizycznych i podatku dochodowego od osób prawnych, części 

oświatowej subwencji ogólnej oraz części wyrównawczej subwencji ogólnej. Pozycje te następnie 

zostały wprowadzone do budżetu. Przy pozycji podatku dochodowego od osób fizycznych w związku 

z ustawowymi zmianami, które zostały wprowadzone w życie i które obowiązują drugi rok, a dotyczą 

sposobu obliczania tego udziału we wpływach na rzecz Gmin, kwota na rok 2023 wynosi 9 914 741,00 

zł. Pokazując obrazowo, jest to wielkość, którą Gmina Pomiechówek miała w budżecie w 2017 r. 

Widać spadek dochodów z tego tytułu na rzecz Gmin. Prognozując metodę ustalania tej wartości 

powinna ona w roku 2023 wyglądać inaczej, czyli być większa o co najmniej 4 000 000,00 zł. W części 

oświatowej subwencji ogÓlnej jest ok. 16000000,00 zł, jest to wzrost w porównaniu do 2022 r. o ok. 

1000000,00 zł. Część wyrównawcza subwencji ogólnej jest na podobnym poziomie jak w tym roku i 

wynosi 956 851,00 zł. Po stronie dochodowej znalazły się też środki mające charakter dotacji, w tym 

na zadania zlecone 3404145,00 zł i na zadania własne 2 106761,00 zł. 

Poza tym strona dochodowa obejmuje podatki i opłaty lokalne, w tym dochody, które w pozycji 

podatków mają już założenia związane z projektami uchwał podatkowych. W dochodach znajdują się 

również zaplanowane dotacje i środki przeznaczone na inwestycje w roku 2023 na poziomie kwoty 

40750326,75 zł. Daje to w sumie 47 766 214, 68 zł, w tym wkład własny 7 015 887,93 zł. To 

dofinansowanie jest bardzo duże i bez tego Gmina nie byłaby w stanie zrealizować z własnych 

środków tych inwestycji. 

Wydatki: 

Po stronie wydatków budżetu na rok 2023 zaplanowane one zostały na podstawie złożonych 

projektów planów finansowych przez kierowników jednostek organizacyjnych. Uzgodnione zostały 

wszystkie obowiązkowe zadania statutowe, które wykonuje Gmina w podziale na jednostki 

organizacyjne, czyli placówki oświatowe, Ośrodek Pomocy Społecznej, instytucje kultury i Urząd 

Gminy, czy też pozostałe zadania, które są realizowane przez Urząd Gminy i dotyczą np. bieżącego 

funkcjonowania OSP na terenie Gminy Pomiechówek. Plan wydatków został zaproponowany w 

kwocie 99134784,47 zł, w tym: 

- wydatki bieżące - 51 318 569,79 zł, 

- wydatki majątkowe - 47816214,68 zł. 
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Wydatki bieżące zostały zaplanowane na podstawie projektów planów finansowych poszczególnych 

jednostek organizacyjnych, wnikliwie zostały przeanalizowane wszystkie zadania i wydatki, które na 

nie są planowane, uwzględniając obowiązkowe zmiany, które zachodzą w ciągu roku jak np. 

dwukrotne zwiększenie minimalnego wynagrodzenia. Planując wydatki bieżące uwzględniono też ich 

planowane wykonanie na dzień 31 grudnia br. oraz potrzeby, które zachodzą w roku 2023. 

Uwzględnione zostały też zmiany dot. wysokości inflacji, wskazując kierownikom jednostek 

organizacyjnych, aby tak planowali wydatki, żeby zachować ich celowość i oszczędność w 

wydatkowaniu, przy tym mając na uwadze wzrost cen w 2023 roku. Na uwagę zwraca wysokość 

środków na obsługę długu publicznego. W związku z wysokimi wzrostami stóp procentowych i 

wysokim WIBOR-em zaplanowano je na poziomie w wysokości obecnych stóp procentowych na 

kwotę 2 572 000,00 zł, co w założeniach przed wzrostem stóp procentowych było na poziomie ok. 

900000,00 zł. Widać z tego jakie są potężne obciążenia finansowe Gmin z tytułu wzrostu samych 

stóp procentowych. Zakłada się w 2024 roku a nawet w 2023 zmianę jeżeli chodzi oWIBOR. 

Ministerstwo proponuje wprowadzenie nowego instrumentu na podstawie którego będą wyliczane 

odsetki. Jest to jeszcze w fazie przygotowań. Już po wprowadzeniu tego nowego przelicznika, który z 

założenia będzie bardziej preferencyjny niż WBOR, kwota obsługi długu znacznie spadnie i to zostało 

ujęte i zaplanowane w kolejnych latach. Koszty te spadną do poziomu, który obowiązywał przed 

wzrostem stóp procentowych. Oprócz zadań inwestycyjnych, które są przewidziane do kontynuacji w 

roku 2023 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne dat. budowy połączenia drogowego na 

potrzeby transportu osobowego oraz towarowego w Warmińsko-Mazurskiej SSE, podstrefa 

Pomiechówek oraz terenu inwestycyjnego wokół lotniska Modlin. Kwota 4050000,00 zł, w tym: 

450000,00 zł środki własne, 3 600000,00 zł środki pozyskane. 

W roku 2023 będą realizowane zadania dofinansowane z PROW dat. budowy nowego ujęcia wody na 

terenie istniejącej hydroforni w Goławicach Pierwszych 500000,00 zł, przebudowy kanalizacji na 

terenie miejscowości Nowy Modlin 1 200000,00 zł,. 

Planuje się też: 

- przebudowę oraz wymianę wyposażenia oczyszczalni ścieków w Pomiechówku 3 300000,00 zł. 

Zadanie to jest w 100% dofinansowane, nie wystąpi tutaj wkład gminy. 

W roku 2023 będzie realizacja i zakończenie zadania, które jest dofinansowane z Rządowego 

Funduszu "Polski Ład", program inwestycji strategicznych - kompleksowe uregulowanie gospodarki 

wodno-ściekowej na terenie Gminy. Kwota 7 079 941,50 zł, w tym: dofinansowanie z "Polskiego 

ładu" 4 750000,00 zł, dochody własne 2 329 941,50 zł. 

Ponadto w projekcie ustawy budżetowej na2023 rok zostało wymienione zadanie dot. rozbudowy i 

modernizacji budynku użyteczności publicznej, ale będzie wystąpienie o zmianę tego zadania jeszcze 

w grudniu. Zmiany te zostaną wprowadzone do projektu uchwały budżetowej autopoprawką. 

Następne zadanie to kontynuacja zadania, które Gmina już realizuje od dłuższego czasu. Jest to 

uporządkowanie i przygotowanie terenów inwestycyjnych w celu nadania im nowych funkcji 

gospodarczych. Zadanie kończy się w roku 2023 i wtedy tez zostanie rozliczone. Kwota przypadająca 

na rok 2023 wynosi 310481,22 zł. Ponadto gro wydatków dot. inwestycji, które będą realizowane w 

2023 roku dotyczy zadania zrównoważonej multimodalnej mobilności w Gminie Pomiechówek czyli 

większość zadań dat. przebudowy dróg i chodników oraz zakupu autobusów przypada w roku 2023. 

Kwota 30675791,96 zł, w tym wkład własny gminy 3 496 941,81 zł, dofinansowanie 27178850,15 

zł. Poza tymi zadaniami inwestycyjnymi, które zostały wymienione w załączniku inwestycyjnym 

planuje się również udzielenie dotacji dla Nowodworskiego Centrum Medycznego na modernizację 

budynku w wysokości 50 000,00 zł. 
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W budżecie znalazły się również zadania związane z rozpowszechnianiem sportu wśród dzieci i 

młodzieży - 90 000,00 zł. 

Zadania związane z opieką nad zwierzętami bezdomnymi, 

Zadania związane z profilaktyką i przeciwdziałaniem alkoholizmowi i narkomanii, 

Działania związane z opieką nad dziećmi do lat 3 - Klub Malucha i Punkt Opieki Dziennej. 

Wszystkie te kwoty dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów zostaną ujęte w WPF na lata 

2023 - 2034, czyli proponuje się wydłużenie Prognozy Finansowej o 2 lata w porównaniu do obecnie 

obowiązującej. Ma to związek z tym, że zachodzi potrzeba uwolnienia środków na inwestycje, 

zabezpieczenia się przed dalszymi możliwymi zmianami, które mogą nastąpić w roku 2023, a na które 

Gmina nie ma wpływu. Stąd ostrożnie proponuje się przeniesienie spłaty kredytu na rok 2033 i 

2034. Chodzi o pozycje związane z kredytem i wykupem obligacji jednej serii. W roku 2023 będzie 

proponowana zmiana do uchwały, żeby zmienić harmonogram płatności długu. Jest to zmiana, która 

obejmuje kwotę ponad 3 mln zł. Ciężko byłoby zabezpieczyć wszystkie środki bez tej zmiany, które są 

związane z wkładem własnym czy też z obsługą długu, która wzrosła o prawie 2 mln zł. 

Wójt Dariusz Bielecki odniósł się całościowo do projektu budżetu Gminy na rok 2023. Mówił na 

temat racjonalnego rozwoju Gminy, wymieniając najważniejsze inwestycje. Spośród nich wymienił 

tereny inwestycyjne i powstanie nowych firm, które będą płacić podatki do budżetu gminy i o innych, 

takich jak transport publiczny. Podpisano umowę na zakup autobusów elektrycznych. W następnym 

roku zostaną takie zakupione w ilości 4 sztuk. Tabor ten będzie uzupełniony o 3 autobusy spalinowe 

w ramach tego projektu. Jeszcze w tym tygodniu zostanie złożony wniosek o dofinansowanie z 

budżetu województwa mazowieckiego, stąd jeszcze w styczniu będzie wsparcie Samorządów. Można 

się ubiegać o dotację z przeznaczeniem na mobilność przez co zostanie zmniejszony wkład własny. Na 

terenach inwestycyjnych planowana jest budowa łącznika do części południowej Strefy ( rejon 

cmentarza parafialnego w Nowym Modlinie). Będzie to komunikacja łącząca z drogą krajową. Wójt 

podkreślił, że ważne jest dobre przygotowanie terenów inwestycyjnych, bo to wpływa na rozwój 

przedsiębiorczości. W ostatnim czasie w Olsztynie Wójt odbierał statuetkę ambasadora inwestycji. 

Gmina Pomiechówek jako jedna z 8 Samorządów w Warmińsko-Mazurskiej Strefie Ekonomicznej 

została wyróżniona pod względem najlepiej przygotowanych terenów dla inwestorów. Trwają też 

rozmowy odnośnie zasilenia w energie elektryczną. Zapadła decyzja, że PGE będzie budować GPZ, 

czyli kolejną stację zasilania pod tereny wielkości 50 MW. 

Na zakończenie Wójt poinformował na temat ostatnio podjętego przedsięwzięcia jakim jest 

sprowadzenie i dystrybucja węgla dla mieszkańców w preferencyjnej cenie. Radni dopytywali o 

szczegóły tych działań. 

11. Sprawy różne. 

Wanda Karabin Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami poinformowała, że w 

sprawozdaniu Wójta Gminy z działalności między sesjami jest punkt, że Gmina Pomiechówek nabyła 

nieruchomość gruntową o powierzchni 1054 m2 we wsi Sewerynów, gminie Głowaczów, powiecie 

kozienickim, województwie mazowieckim. Jest to południowe Mazowsze miedzy Warką, Kozienicami 

a Radomiem. Kilka lat temu opieka społeczna z tamtego terenu umieściła w pensjonacie "Różanym" 

w Pomiechówku bezdomnego mężczyznę p. Stanisława, który tam zmarł. Jego kolega zajął się 

pochówkiem i potem wystąpił do rodziny zmarłego o zwrot kosztów pogrzebu w wysokości 18 ODO, 
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00 zł, ale rodzina bliższa i dalsza zrzekła się sądownie spadku. W związku z tym z mocy prawa 

spadkobiercą stała się Gmina Pomiechówek jako gmina ostatniego miejsca zamieszkania 

p .Stanisława, który majątku nie miał, ale posiadali go jego rodzice w postaci gospodarstwa rolnego i 

sprzętu rolniczego. Gmina Pomiechówek jako spadkobierca uzyskała prawo do podziału spadku w 

wyniku którego z nieruchomości pozyskała działkę o powierzchni 1050 m2 , za udział w sprzęcie Sąd 

przysądził Gminie prawie 10 000,00 zł, za co pozostali spadkobiercy spłacają Gminie w ratach. 

Radna Wioletta Śliwińska ponowiła wniosek o postawienie znaku ograniczenia prędkości na ulicy 

Sielawy w Błędowie oraz zamontowanie spowalniaczy w drodze gminnej w Błędówku. Zgłosiła 

również sprawę poprawienia drogi, działka nr 38 we wsi Śniadówko, która prowadzi do pani Sidor. 

Zapytała o kwestię zapłaty za węgiel. 

z-ca Wójta Mariusz Łempicki wyjaśnił, że mieszkańcy składają wnioski o zakup węgla do Urzędu 

Gminy, następnie Gmina będzie się z nimi kontaktować, żeby dokonywali zapłaty. Kwestia logistyki co 

do odbioru węgla pozostaje do uzgodnienia. 

Radna Beata Wyszyńska zapytała o przystanek komunikacji lokalnej przy DINO w Stanisławowie, czy 

będzie tam zrobiony. 

z-ca Wójta Mariusz Łempicki odpowiedział, że robiona jest analiza, na razie nie ma ostatecznych 

ustaleń. 

Radna Beata Wyszyńska mówiła na temat przepustów w drodze przez wieś Nowy Modlin, na odcinku 

przy świetlicy wiejskiej w stronę lotniska. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała, ile inwestycji zostało przeniesione z tego roku na przyszły i jaka to 

jest kwota. 

Skarbnik Kamila Gronczewska wyjaśniła, że nie ma przeniesienia inwestycji tylko jest ich 

kontynuacja . 

Wójt Dariusz Bielecki dodał, że na przełomie roku 2021/2022 nie rozstrzygnięto wszystkich 

przetargów albo ponownie były rozstrzygane i dostosowane do zawartych umów. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała o kanalizację w Stanisławowie, jakie są prognozy na 2023 rok. 

~ Wójt Dariusz Bielecki poinformował, że na razie kanalizacja jest wykonana w ulicy lotników, czyli 

końcowy etap do drogi krajowej. Następnie należy uzyskać pozwolenie na przecisk w krajówce i w 

Stanisławowie rozpocząć w rejonie ulicy Na Wspólnej. Stanisławowo i Nowy Modlin to są te 

miejscowości, gdzie trwają starania żeby ta kanalizacja powstała i jest to bardzo realne. W I kwartale 

kanalizacja powinna dojść do Stanisławowa. Jak się uda pozyskać fundusze będzie robiony kolejny 

etap Stanisławowa i Nowego Modlina . 

Radna Iwona Sagatyńska zgłosiła kwestię braku oświetlenia na odcinku od Stanisławowa do 

Pomiechówka. 

Wójt Dariusz Bielecki wyjaśnił, że tam nie ma oświetlenia gminnego, tylko jest oświetlenie fortu. 

Agencja Mienia Wojskowego wyłączyła oświetlenie na terenie fortu i dlatego jest ciemno. W 

projekcie mobilności ten odcinek obejmuje budowę ścieżki pieszo-rowerowej, gdzie jest również 

przewidziane oświetlenie. Tymczasem do Agencji Mienia Wojskowego zostanie wystosowane pismo 

żeby ze względu na bezpieczeństwo przywrócili oświetlenie. 

Radny Andrzej Górecki poruszył kwestie lewoskrętu w ulicy Nasielskiej, korzystając z okazji 
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prowadzonych prac polegających na budowie chodnika. Jest to tym bardziej zasadne, że kiedyś ten 

lewoskręt był. 

Wójt Dariusz Bielecki zaproponował dwa kierunki działań z tym związane . Można wystąpić z 

wnioskiem do Zarządu dróg Krajowych i Autostrad o zrobienie lewoskrętu, takie działania były 

podejmowane, ale okazały się nieskuteczne. Drugi kierunek przejęcie zadania i zrealizowanie we 

własnym zakresie, co jest bardziej realne do wykonania. Wójt spróbuje temat ten przedstawić w 

GDDKiA oraz w Starostwie Powiatowym. O efekcie tych rozmów poinformuje do sesji budżetowej. 

W dalszej części spotkania Przewodniczący Rady Jan Drzazgowski przedstawił informację na temat 

złożonych oświadczeń majątkowych radnych Gminy Pomiechówek za 2021 rok. 

Sekretarz Gminy Bożena Śliwińska taką samą informację przedstawiła w odniesieniu do 

pracowników samorządowych zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych oraz Wójta i 

Przewodniczącego Rady Gminy, którzy oświadczenia składają do Wojewody. 

Na tym o godz. 15:45 Przewodniczący Rady Gminy Jan Drzazgowski zamknął posiedzenie. 

Protokołowała: 

Przewodnicząca Komisji Gospodarczej: 

Teresa Cieślińska 
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